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POSTADRESS BESÖKSADRESS TELEFON E-POST SMS WEBB ORG.NUMMER 

Nacka kommun, 131 81 Nacka Stadshuset, Granitvägen 15 08-718 80 00 info@nacka.se 716 80 www.nacka.se 212000-0167 
 

 
Typ av möte: Brottsförebyggande rådet (BRÅ) 

Mötesdatum: 2020-11-03 kl. 16.30 -18.00 

Närvarande: Gunilla Grudevall-Steen (L) ordförande, Helena Edberg (KD) 1:e vice 
ordförande, Bertil Damberg (S) 2:e vice ordförande, Kristina Granlund 
(NL), Réka Tolnai (C), Lisskulla Zayane (MP), Andreas Brännström (M) 
 
Mats Bohman – Trafik- och fastighetsdirektör 
Jan Landström – Säkerhetssamordnare  
Sofie Ordell – Kommunpolis 
Anders Fredriksson – Enhetschef Juridik- och kanslienheten. 
Terese Kalinski – Säkerhetschef 
Hanna-Liisa Juntti – Samordnare Socialtjänsten  
Marcus Jonsson - Samordnare Socialtjänsten  
Josefine Bergström – Sekreterare  
 

1. Mötets öppnande 
Ordförande Gunilla Grudevall-Steen öppnade mötet.   
 
2. Fastställande av dagordning 
Dagordningen fastställdes. 
 
3. Beslut om sammanträdesdagar för BRÅ 2021 
Brottsförebyggande rådet beslutar om följande sammanträdesdagar år 2021: 
 

• Onsdag 27 januari  
• Onsdag 10 mars 
• Onsdag 28 april 
• Onsdag 26 maj 
• Onsdag 1 september 
• Onsdag 6 oktober 
• Onsdag 10 november 
• Onsdag 8 december 

 
Sammanträdet hålls vanligtvis onsdagar klockan 16.30 – 18.00.  
Lisskulla Zayane utsågs till justeringsperson.  
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4. Projektrapport – Samordnare för unga i Riskzon SPFF 
Hanna-Liisa Juntti och Marcus Jonsson presenterade en projektrapport från Samordnare för 
unga i riskzon för perioden VT19 – VT20.  
 
Frågor och diskussion 
Mats Bohman informerade om att vi nu haft SPFF i ca 1 och ett halvt år. Han frågade 
Hanna-Liisa om hon anser att vi träffat rätt i målgruppen. Hanna-Liisa svarade att det har 
fungerat bra såsom man valt att anpassa SPFF. Idag jobbar Hanna-Liisa och Marcus både 
med ungdomar som har lättare problematik samt de ungdomar som befinner sig i uppenbar 
riskzon.  
 
På frågan om hur många totalt som skulle vara i behov av SPFF-insatsen i kommunen så 
svarade Hanna-Liisa att det är svårt att säga då siffrorna varierar över tid. 
 
Jan Landström frågade om hur SPFF tycker att samarbetet med de lokala arbetsgrupperna 
(TRÅ) fungerar. Hanna-Liisa svarade att mötena är viktiga i och med att de ger dem 
löpande information och bra behovsbeskrivning. 
 
Helena Edberg reflekterade över att andra nämnder utöver socialnämnden behöver ha 
kännedom om arbetet och målgruppens behov. Hon tog upp som förslag att BRÅ skulle 
kunna ge uppdrag åt nämnder som berörs. Gunilla Grudevall-Steen tyckte att det var ett bra 
förslag, men då att vi skulle kunna komma med inspiration och inte uppdrag.  
Hanna-Liisa informerade om att ungdomarna framförallt har behov av stöd/åtgärder 
gällande skola, fritid och sysselsättning vilket innebär att ansvaret och resurserna är delade 
mellan socialtjänst, skola, arbete och fritid. 
 
Presentationen finns bifogad minnesanteckningarna (bilaga 1). 
  
5. Rapport från de fyra arbetsgrupperna (TRÅ) 
Jan Landström presenterade den senaste rapporten från de fyra arbetsgrupperna Trygg och 
säker råden. 
 
Presentationen finns bifogad minnesanteckningarna (bilaga 2).  
 
6. Åtgärder med anledning av bränder, skadegörelse och 

ungdomsbrottslighet  
Terese Kalinski informerade om vilka åtgärder man tagit till med anledning av bränder, 
skadegörelse och ungdomsbrottslighet i Orminge.  
 
Tätare avstämning mellan aktörer 
Just nu pågår en kartläggning kring alla brandposter i Nacka tillsammans med NVOA samt 
andra intressenter i frågan. Efter det så ska det upprätthållas ett bra underhållssystem för att 
säkerställa att de fungerar när det behövs. Uppföljande avstämningsmöte i december.  
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Uppmana till polisanmälan mm för att underlätta polisens arbete 
Terese har fastlagt möte med kommunpolisen varje måndag och får rapporter från 
trygghetsvärdar och polarverksamhet minst en gång i veckan, för att få en aktuell lägesbild. 
Man uppmanar alla aktörer att polisanmäla och orosanmäla allt som händer i området, för 
att visa handlingskraft och för att underlätta polisens arbete.  
 
Väktarrondering av skolor och nära Orminge C 
I samband med branden, beslutade fastighetsavdelningen att stärka upp bevakningen kring 
kommunens fastigheter, i synnerhet de som vi vet är lite mer utsatta. Rondering sker alla 
veckans dagar och man har nu utökat med ytterligare en väktarbil, som vi kan styra utifrån 
behov. Säkerhetsfunktionen har även gjort en beställning av väktare centrerat till de 
områden nära Orminge centrum, där vi vet att ungdomar brukar hänga, Folkets Hus, 
scoutstugan, skejtparken, med mera. 
 
Utredning av problematiken kring brandposter 
Terese har fått i uppgift att sammankalla SBFF, NVOA och kommunen för att titta på 
direkta och bakomliggande orsaker till att räddningstjänsten hade problem med 
brandposter. 
 
7. Stockholmsenkäten 
Jan Landström presenterade ungdomsbrottslighetens utveckling mellan 2003 – 2020 i 
Nacka kommun baserad på resultat från Stockholmsenkäten.  
 
Presentationen finns bifogad minnesanteckningarna (bilaga 3).  
 
Frågor och diskussion 
På frågan om enkätens resultat stämmer överens om SPFFs, polisens och Ungdomsteamets 
uppfattning om hur det ser ut så svarade Jan att det gör det.  
 
8. Information från polisen inklusive Höstglöd 
Sofie Ordell informerade om att polisens narkotikainsats ”Höstglöd” genomfördes under v. 
42. Insatsen som sker två gånger om året innebär att polisen, socialtjänsten, MiniMaria, 
ungdomsteamet, med mera jobbar i samverkan med att upptäcka narkotikabrott hos 
ungdomar i riskzon i Nacka. Satsningen resulterade i att 17 ungdomar under arton år 
ertappades och misstänktes för narkotikabrott (bruk, innehav och försäljning). På grund av 
oroligheter i Fisksätra och Boo så låg insatsens fokus på de två områdena.  
 
Beslutet om uppsatta kameror kommer förhoppningsvis tas innan årsskiftet. Man ser över 
om det ska vara permanent kameraövervakningen i Fisksätra, Boo och centrala Nacka. Sofie 
återkommer i frågan när hon har mer information att delge.   
 
Frågor och diskussion 
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På frågan om vilket typ av narkotika som polisen ser mest så svarade Sofie att det är 
cannabis som är vanligast förekommande. Polisen ser dock även en ökning av ecstasy, LSD 
och tabletter såsom tramadol. 

 
9. Insatser för ökad trygghet och säkerhet  
Punkten bordläggs till BRÅ den 8 december.  
 
10. Övriga frågor   
Det fanns inga övriga frågor. 

 
 

Vid anteckningarna 
Josefine Bergström 
 


